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Protokoll vid styrelsemöte i 
Naturbruksskolornas förening 

 
Tid:     22 nov. 2023 kl. 09.30 – 12.00 
Plats:  Digitalt via Zoom 
 
 

 

Deltagare styrelse: 
Mimmi Andersson, Gran 
Anneli Gunnars, Älvdalen 
Peter Nyman, Svenljunga 
Anna Giljam Nilsson, Real Gävle 
Anette Larsson, Himmelstalund  
Börje Andersson, Ösby 
 

Deltagare suppleanter: 
Lotta Persson, Stiernhöök 
Marie Poldahl (§§ 9-14) 

Adjungerade: Maria Elinder, kanslichef Naturbruksskolornas Förening 
 
Förhinder: Hampus Frank, Önnestad 

 
 

§ 1. Mötets öppnande 
 
Ordförande Mimmi Anderson öppnar mötet och hälsar välkommen. 
 
 

§ 2. Godkännande av dagordningen 
 
Beslut att godkänna utsänd dagordning.  
 
 

§ 3. Val av sekreterare och justeringsperson 
 
Styrelsen beslutar att välja Maria Elinder till mötessekreterare, 
och att Anette Larsson, jämte ordförande, justerar dagens protokoll. 
 
 

§ 4. Föregående styrelseprotokoll 2023-09-26 
 
Föregående protokoll togs upp och lades sedan till handlingarna. 
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§ 5.  Ekonomin och medlemsläget 
 
Kassör Peter N informerar att alla 70 medlemsskolor har betalat årets medlemsavgift. 
Han ser inga konstigheter angående ekonomiskt utfall mot budget och konstaterar att 
årets resekostnader för styrelsen blir högre än tidigare (pandemi-)år. 
 
 

§ 6.  Elevstatistik 15 sept. 2023 
 
Elevstatistiken är sammanställd och publiceras på https://www.naturbruk.se/elevstatistik/ 
enligt uppdrag från Gröna arbetsgivare. Styrelsen konstaterar att NB är ett stabilt 
program. Informationsmejl skickas till skolorna inkl. bildspelet som visades av NF vid 
Landsbygdsnätverkets nationella kompetensråd 13 nov. 
 
Beslut att Anneli G och Maria E tillsammans med Gröna arbetsgivare diskuterar ev. 
uppdatering av frågeformulär inför statistikinsamlandet 2024, där Ralph har inkommit 
med underlag. 
 

§ 7.  Inför rekrytering av ny kanslichef 
 
Mimmi A meddelar att rekrytering av ny kanslichef är på gång. Maria önskar avsluta sin 
anställning 2024-06-30, med möjlighet till vissa uppdrag om NF önskar fortsatt hjälp. 
Även Ralph Engstrand önskar avsluta sina uppdrag. Naturbruksgymnasiet Östergötland 
(Ingela Appelsved) är villig att stå som arbetsgivare vid anställning av ny kanslichef.  
 
Beslut att Mimmi A, Anette L och Anneli G arbetar vidare med rekryteringen. 
 

§ 8.   Uppdrag NF sociala medier 
 
Agronom Karin Carlsson har sedan drygt ett år NF:s uppdrag, via Hushållningssällskapet 
Västra, att uppdatera NF:s sociala medier. Karin har meddelat att hon inte hinner 
prioritera uppdraget framöver. Hon tipsar om sin unga kollega agronom Kajsa Lätt, som 
gått gymnasiet på Naturbruksskolan Sötåsen och bl.a. arbetar med HS sociala medier. 
Kajsa har varit studentambassadör på SLU och medverkade då bl.a. i naturbruk.se-monter 
på Älvsjömässan tillsammans med Maria E. 
 
Beslut att NF från 2024-01-01 köper tjänst ”uppdatering sociala medier naturbruk.se” av 
Kajsa Lätt, via Hushållningssällskapet Västra. 
 

§ 9. EUROPEA Sweden 
 
Åtta representanter från Sverige deltog i EUROPEA-mötet i Cáceres i Spanien 16 – 
20/10 via Grans, Gotland Grönt Centrum, Munkagård, VG-region inkl. Svenljunga. Från 
NF styrelse deltog Mimmi och Maria E. Givande konferens på tema Sustainable Fresh 
Water management.  
 
Via EUROPEA Portugal har en ”första testtävling” inom Djurvård arrangerats. Från 
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Sverige deltog en elev från Grans och en från Munkagård. Önskemål finns från skolorna 
om att utveckla en svensk Yrkes-SM tävling i Djurvård. 
 
Information om möjlighet att ansöka om 2024 års EUROPEA-stipendium kommer att 
skickas ut under december månad. 
 
 

§ 10. Utvärdering av Rikskonferensen 
 
En snabbenkät om upplevd nytta av samverkan via Rikskonferens Naturbruk har 
besvarats av 51 av 70 medlemsrektorer. 92,2% av dessa tycker att det är viktigt att 
samverka via Rikskonferens Naturbruk. Årets mål av 90%, dvs har överträffats. 
Resultat 2021: 86%, 2022: 85%. 
 
 

§ 11. Rikskonferensen 2024, 16-18 april, Lundsbrunn VG-region 
 
Mötet diskuterar Rikskonferens naturbruk 2024, som planeras i samverkan med lokal 
värd Västra Götalandsregionens naturbrukskansli. Föreläsare är i princip klart, ett 
preliminärt program skickas till målgruppen, skolledare och -huvudmän, innan jul.  
 
Beslut att Anna GN, Anette L och Maria E planerar ett förmöte med den avslutande 
dagens föreläsare, för att skapa en röd tråd i den sista förmiddagens program.  
 

§ 12. Inför utvecklingsplan rekrytering av behörig personal 
 
Punkten har inte bearbetats sedan förra mötet. 
Beslut att tidigare utsedd arbetsgrupp (Anna GN, Hampus F, Mimmi A och Maria E, i 
dialog med Karin Rosén Uddetorp) kompletteras med Marias efterträdare.  
 
Därefter påbörjas arbete med en utvecklingsplan angående skolornas behov av att 
rekrytera behörig personal. Vid tidigare möte beslutades att, utöver medverkan vid SLU-
studenters näringslivsdagar, planera ett ”rekryteringswebbinarium”, för att visa 
arbetsmöjligheter vid skolorna. 
 
 

§ 13. Ev. svar på remiss SOU 2023:31 Framtidens yrkeshögskola, senast 1/12 
 
Input på https://www.regeringen.se/remisser/2023/08/remiss-av-sou-202331-framtidens-yrkeshogskola--stabil-effektiv-och-
hallbar/ har efter mejlutskick kommit från medlemsskolor med YH-utbildning, nämligen 
Naturbruksgymnasiet Östergötland, VG-regions naturbrukskansli samt Hushållnings-
sällskapet KKB. 
 
Beslut att Maria E utarbetar yttrande, vilket stäms av med utbildningsanordnarna ovan 
samt undertecknas av ordförande Mimmi A. 
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§ 14. Skolverkets remiss nr. 3 Ämnesbetyg, svar senast 10/1 
 
Skolverkets tredje remiss över Gy-25, se www.skolverket.se/remiss-amnesbetygsreformen-gy25, ska 
besvaras senast 10/1. Ämnesplaner i remissen rör bl.a. inriktning Djurvård, Skogsbruk, 
Hästhållning.  
 
Anneli G nämner behov i inriktning Naturturism att utveckla yrkeskurser inom 
Friluftsteknik, vilket ej finns med i denna remiss. Älvdalen har rudiment till underlag 
samt dialog med NTYN, Naturturismens yrkesnämnd. 
 
Beslut att Maria E skickar påminnelse till medlemmarna om möjlighet att inkomma med 
synpunkter, 
samt att styrelsen besvarar remissen. 
 
 

§ 15. Kommande möte + årsmöte 
 
Beslut att nästa styrelsemöte blir digitalt tors. 8 feb. kl. 13 – 16, 
 
att årsmötet 2024 hålls digitalt tis. 19 mars kl. 14.00 – 15.30.  
Maria E skickar en kalenderinbjudan till skolledare och huvudmän. 
 
 

§ 16. Rapporter 
 
Se bifogad rapportbilaga.  
 
 

§ 17. Övriga frågor 
Inga övriga frågor väcktes. 
 
 

§ 18. Avslut 
 
Ordförande Mimmi avslutar mötet och tackar för allas engagemang. 
 

 
Vid protokollet enligt digital signering: 

 
      Maria Elinder 
 

Justeras enligt digital signering: 
 

Mimmi Andersson   Anette Larsson 
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Rapporter vid styrelsemöte i Naturbruksskolornas förening 2023-11-22 
Rapporter från medverkan/representerande i olika sammanhang 

 

Branschmöten och kontakter (resp. branschansvarig): 
 
Djurvård (Marie P + Anette L, Maria E): Riksstudiedagar Djurvård på Munkagård v.44 må-ti.  
25 skolor deltog, ca 70 deltagare + branschrepresentanter DYN, djursjukvård, djurparker, 4H. 
 
Häst (Anna GN + Marie P): HYN utbildningskonferens på Örebro Fältrittklubb 2/11. 
 
Lantbruk med LAMK (Lotta P + Mimmi A): Är du säker-tävling utskickad till skolorna. 
 
Naturturism (Anna GN). Maria E är valberedning i NTYN, förslag fler medlemsorganisationer i NTYN? 
https://naturturismensyrkesnamnd.se/   
 
Skogsbruk (Peter N + Börje A, Anneli G): Varit träff 9/10 om validering i skogsbruket, liksom om 
Teknikcollege (arrangör: Gröna arbetsgivare). Peter deltagit 25/10 i styrgruppsmöte Skogskompetens Syd. 
 
Trädgård (Anette L, Lotta P):  
 
Anpassad gymnasieskola (Anette L, Lotta P):  
 
Landsbygdsnätverket (Anneli G), MariaE: Mimmi anmäld som NF-representant i ”analysgrupp Hållbara 
gröna näringar”, möte 29/11 + tvådagars i januari i Stockholm. Därefter ska utförargrupper utföra 
aktiviteter. 
 
Nationellt kompetensråd inom det gröna och naturbaserade näringslivet: (Maria E ordf.) Möte 13/11 
(utkast minnesanteckningar bifogas). Nästa möte prel. 4 mars kl. 15.00 – 16.30 
 
Rekrytering av personal (Anna GN + Lotta P). NF:s monter vid Ultunastudenternas Näringslivsdag 8/11, 
Anna GN + Ingela Appelsved medverkade. Behov av ny roll-up med Sverige-karta. Många bra samtal 
med studenter. 
Lantmästardagen 16/11: info om naturbruksskolorna och www.naturbruk.se i Vretas monter. 
 
 
Kommunikation (Hampus F + Maria E): Se bifogade minnesanteckningar från möte 10/10 
 
 
Läromedel (Anette L): pilotprojekt att använda e-tidningen Husdjur i Lantbruksdjur 1 och 2: Se bifogade 
minnes (Tenhult, Önnestad, Grans, Stiernhöök + ev. Ösby?) Nästa avstämningsmöte: 5/12 kl. 14.15. 
 
 
Fortbildning och erfarenhetsutbyten (Börje A + Peter N, Maria E) 
Se https://www.naturbruk.se/for-nb-skolor/fortbildning-workshops/fortbildning-2023/  
 
NB SYV-nätverk (Börje A + Marie P). Börje frågar sin SYV. Viktigt synliggöra att NB-eleverna läser 
motsvarande Bi 2. 
 
Möten med andra organisationer:  
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Projekt (Mimmi A + Maria E) 
Attraktionskraft Naturbruk – Jordbruksverket: beviljad förlängning till 2023-12-31 
Återstår faktura från Maria samt slutrapport och slutrekvisition.  
 
Entreprenörskap i skolan 2023 – Skolverket 
1) Ung-Ullbaggestipendium: information om nominering 2024 på gång att skickas ut   2) Fortbildning och 
erfarenhetsutbyte i entreprenörskap, samarbete med SLU. Digital träff 5 den 7/12, se nedan). 
 
Övrig information: 
Anmälningsinfo inför lottning av NF:s EUROPEA-stipendium 2024 på gång att skickas ut. 
 
Elever från Sötåsen vann NB-skolornas tävling i Showmanship 2023. Sötåsen har inbjudits, och tackat ja, 
till att tävla i Paris feb. 2024. 
 

 
--- 
 
Minnes vid Zoom-möte i Kommunikationsgrupp NB riks; skolrepresentanter  
Tis. 10 oktober 2023 kl. 15.00 – 16.00 digitalt 
 
Deltagare: Emma Söderberg, Hanna Johansson, Mona Melander, Anna Ross,  Frida Viklund Rundgren, 
Maria Elinder. Maria Kvarnmarker 
 
Anmälda förhinder: Hampus Frank, Karin Carlsson, Jessica Wennerström, Christina Almström 
 
Inbjudna gäster (med kort varsel ang. p.4) SYV-webbinariet: christina.almstrom@strommanaturbruk.se 
karin.lundkvist@sunne.se  
samt Jobba Grönt: anna.ross@grona.org, SLU Kommunikationsavd. frida.viklund.rundgren@slu.se 
 

1. Mötet öppnas. Val av sekreterare. Mona Melander Grans 
 

2. Dagordning - ok 
 

3. Förra mötets anteckningar 2023-09-05 (bifogas) - ok 
 

4. Inför webbinarium för grundskole-SYV 26/10 kl. 14 – 15, inbjudan via medlemsskolor samt 
SYV-Nytt v. 38: https://syv.nu/nyhetsbrev-303-nationellt-webbinarium-26-okt-kl-14-15-om-
naturbruksprogrammet/  
Hittills 50 anmälda, inkomna frågor bifogas (Emma S m.fl.) 
Vi tittar på hur informationen ser ut på SYV.nu och hur anmälningarna är fördelade över landet. 
Går igenom körschemat: (ungefär samma som förra året)  
- Emma S presenterar inriktningarna och vi har rörliga bilder till. Fördelarna överväger även 

om det kanske laggar en del. 
- Lägger till presentation om anpassad gymnasieskola - tar 2 minuter av Jobba grönt 
- Eventuellt kan SLU-kollega till Frida vara med på en hälsning från SLU direkt efter Jobba 

grönt 
- Fördelningen blir: Emma S får2 minuter extra, Jobba grönt använder 5 minuter sedan SLU 

3 minuter 
 
Maria - huvudhost, teknisk backup Maria och Karin C..  
Övriga från Kommunikationsgruppen: Anna R, Maria K, Hampus, fler? 
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5. Uppföljning Fortbildning Ungdomskommunikation NB 27/9 (30 deltagare/ 29 skolor) 
Överlag nöjda över dagen. Bra med konkret övning för TikTok och Reels. Alla uppskattade 
kanske inte punkten med Skolverket, ville hellre ha fokus på ungdomskommunikation. Men 
gruppen hade kommit överens om att diskutera strategi rörande presentation av 2500 – 2800 p. 
Bättre att ta en torsdag än onsdag så hinner vi kanske ändra beställning av mat samt att de som 
reser lång väg kan stanna på en ev fortsättning dag 2 (fredag) 
 
 

6. Rapporter 
 
a. Sammanställning årets NB1-enkät (presenterades 27/9, bifogas, 2339 svar) 

Varje skola kan få sina data, kontakta ralph@naturbruk.se.  
 

b. Sociala medier naturbruk.se  (Karin Carlsson) – bordlades. 
 

c. Aktuellt från Jobba Grönt, bl.a. Projektet Framtidens gröna influencers (Anna Ross) 
Jobba grönt sida rankas högt av SYV jämfört med andra branschorganisationers sidor. 
Jobba Grönt kommer att ringa runt till grundskole-SYV och då bl.a. tipsa om att hänvisa 
elever till naturbruksskolornas öppet husdagar. Skolorna behöver därför höra av sig till 
Jobba grönt om vilka datum de har Öppet husdagar. Viktigt att få eleverna att besöka 
skolorna. Anna förbereder ett mejl som Maria E kan skicka ut. 
Jobba Grönt deltar i studiebesök för SYV på lantbruk + NB-skolor. De uppskattar att själva 
få prova att köra traktor och klippa får. 
Undersökning visar att 14% av högstadieelever är intresserade av NB, medan 3-4% 
verkligen går utbildningen. Hur kan vi få ytterligare några procent att välja NB? 
Preliminärt klart att göra film med Leif o Billy. Inbjudan kommer att gå ut till alla 
medlemsskolor. 
 

d. Aktuellt från SLU (Frida Viklund Rundgren) 
- SLU ska vara med på en mässa på Gotland i slutet av oktober, tips via Gotland grönt 

centrum. 
Även på Öknaskolan, Umeå, Stockholm, Göteborg mfl. Många naturbruksskolor har hört av 
sig efter utskicket. Kommer skriva ett nytt utskick framöver. 
Alnarps och Ultunas studenter ordnar näringslivsdagar i november där NF medverkar med 
en monter som marknadsför/ synliggör NB-skolornas behov av att rekrytera personal.. 
 

e. Yrkes-SM i Karlstad 23-25/4 2024 https://www.yrkessm.se/  ev. ny info från ”NB Värmland” 
- Öknaskolans trädgårdsanläggare deltar också med två lag. 

 
f. Övriga rapporter 

 
 

7. Övriga frågor - 
 

8. Nästa zoom-möte: bokas via doodle, Maria återkommer efter avstämning med Hampus. 
 

9. Mötets avslutande 
 
Vid datorknapparna,  
agr. Maria Elinder  maria.elinder@naturbruk.se 
Naturbruksskolornas Förening,  www.naturbruk.se tel. 070 - 56 87 318 
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Minnesanteckningar för möte med Nationellt kompetensråd inom 
det gröna och naturbaserade näringslivet, den 13 november 2023 
kl. 15.00 – 16.30 
43 personer deltog på Zoom. 
 
1. Välkomna och öppnande av mötet 
Maria Elinder hälsade alla välkomna och berättade om dagens program. Kompetensrådet 
har fokus på Gröna näringars attraktionskraft under 2023, så även detta möte. 
 
2. Minnesanteckningar från förra mötet 
Maria gick igenom minnesanteckningarna från Kompetensrådet 2023-09-11; inga 
synpunkter som föranledde justeringar. 
 
En av punkterna vid mötet handlade om utredningen om Yrkeshögskolan. Maria påminde om att 
remissen pågår fram till den1 december. Under mötet presenterade LRF Ungdomen, Katarina Wolf, 
punkten om Framtidens lantbrukare och vid diskussioner i grupper var en av frågorna hur vi kan 
jobba vidare med utgångspunkt från undersökningens resultat. En av slutsatserna var att vi behöver 
sortera ut de frågor som vi kan jobba vidare med tillsammans, viktigt att avgränsa för att nå resultat. 
Landsbygdsnätverkets kansli tar med sig slutsatserna och uppgiften till den nya analysgruppen 
Hållbara gröna näringar, och kommande utförargrupper kopplade till analysgruppen. 
 
3. Dimensionering av gymnasieskola och vuxenutbildning – Anders Håkansson, 
Skolverket 
Presentationen bifogas. 
 
Anders berättade om ändringar i skollagen och vad de innebär för gymnasieskolan och 
vuxenutbildningen. Ändringarna innebär bland annat att arbetsmarknadens behov ska få 
betydelse för planering och dimensionering av vissa utbildningar. Varje kommun ska 
samverka med minst två andra kommuner om planering, dimensionering och erbjudande 
av utbildning. Det finns 21 regionala planeringsunderlag, som innehåller information om 
bl.a. regional arbetsmarknad och utbildningsutbud. Det finns också en nationell rapport, 
se https://www.skolverket.se/skolutveckling/leda-och-organisera-skolan/organisera-for- 
fortsatta-studier-och-arbetsliv/regionala-planeringsunderlag-for-gymnasial-utbildning.. 
 
Utbudet av yrkesutbildningar idag matchar inte efterfrågan på arbetsmarknaden – fler 
elever behöver läsa yrkesprogram idag. Komvux behöver öka antalet platser inom flera 
områden, särskilt industriteknik och vård & omsorg (gäller i alla regioner). 
 
Förstahandssökande: Dominans för högskoleförberedande program. 
Naturbruksprogrammet ligger ungefär i mitten för de yrkesförberedande programmen. 
Brist på yrkeslärare inom många områden; en stor flaskhals för vidare utveckling. 
 
Frågor från gruppen: 
Vem ansvarar för att kalla till samverkan? Kommunerna tar ansvar inom flera områden 
men hur fungerar det för naturbruksområdet? Viktigt att förtydliga vilka som ska ha 
ansvaret så det inte faller mellan stolarna. 
SYV glömmer ibland bort utbildningar utanför kommunernas ansvarsområde; finns det 
några planer på oberoende SYV? Anders svarade att han inte känner till några sådana 
planer i dagsläget. 
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Fråga i chatten som vi inte hann ta upp under mötet: Inom SKK har vi sett ett ökat 
behov av utbildning inom hundbranschen. Till exempel ser vi ett behov av hundfrisörer 
med gedigen utbildning. Men du säger att branschföreträdare menar att det finns ett 
mindre behov av djurvård? 
 
4. Höstens antagningssiffror till Naturbruksgymnasierna och SLU – Anneli 
Gunnars, Naturbruksskolornas förening samt Kristina Julin och Karl Lövrie, SLU 
Presentationerna bifogas. 
 
Anneli Gunnars inledde om naturbruksgymnasierna och berättade att intresset för att 
söka till naturbruksprogrammet håller i sig; det är 3 989 elever antagna till årskurs 1 totalt 
i Sverige i år vilket är en ökning med 130 elever jämför med förra årets antagning. Det är 
flest elever inom Djurvård, följt av Hästhållning och Lantbruk. Det är över 200 elever per 
år som läser naturvetenskaplig behörighet/fördjupning i årskurs 3 och det är över 600 
elever som läser fördjupning djursjukvård inkl. grundläggande läkemedelshantering i 
årskurs 3. 
 
Kommentarer från gruppen var bl.a. att det är värdefullt att få den här statistiken, och att 
det finns ett behov av fler elever och kompetenser inom flera områden idag. En synpunkt 
var att flera yrken inte märks i den offentliga statistiken, det gäller bland annat inom 
djurbranschen där det finns många som dölj inom SCB:s SNI-kod ”Övriga 
konsumenttjänster”. 
 
Kristina Julin fortsatte med antagningssiffror för de utbildningar som finns vid SLU. 
Kristina berättade att det har varit en tydlig ”pandemieffekt”, med stort antal sökande 
2020 och 2021, vilket gällde för många utbildningar även utanför SLU. Efter det har det 
varit en nedgång av antalet sökande. 
 
Naturresurser och jordbruk har en nedåtgående trend. Husdjur inklusive 
veterinärutbildningen går uppåt med många sökande. Veterinärprogrammet ökar 
planenligt i linje med regeringsuppdraget. 
 
Masterprogrammen: Antalet svenska studenter minskar, medan de utländska studenterna 
blir fler. Arbetsmarknaden behöver fler som stannar i Sverige för att arbeta efter 
utbildningen, för att klara kompetensförsörjningen inom flera områden. 
Det är flera av utbildningsprogrammen som inte fyller sina platser eller som inte har några 
reserver, vilket kan ha flera orsaker. Det är ett mycket stort utbud av utbildningar i 
Sverige på universitet och högskola (det finns 3 183 program höstterminen 2023), 
Yrkeshögskolan växer och erbjuder många utbildningar, och flera andra universitet 
profilerar sig inom SLU:s traditionella område. Detta sammantaget gör att konkurrensen 
om studenterna har blivit mycket hård. 
 
Frågor och kommentarer från gruppen: 
Vid Ultuna Näringslivsdag som genomfördes nyligen var det relativt många utländska 
studenter som var intresserade av att veta mer om naturbruksgymnasierna som 
arbetsplats. Flera av dem talade dock inte svenska, vilket krävs i undervisningen. 
Kan vi hjälpas åt att marknadsföra SLU:s utbildningar mer på t.ex. naturbruks- 
gymnasierna? Det skulle till exempel kunna göras via samverkanslektorerna som finns vid 
SLU. 
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Maria Elinder berättade att naturbruksgymnasierna har en kommunikationsgrupp som 
samverkar med bl.a. SLU. I den gruppen kan sådana frågor kan tas vidare, men 
samverkan behövs även på andra sätt. 
 
Karl Lövrie kommenterade att SLU har god kompetens med stark forskning, men man 
måste hela tiden fråga sig om utbildningarna är relevanta för arbetsmarknaden. Dagens 
unga tycks inte vara lika intresserade av SLU:s profilområden för utbildningar som de 
varit förut. Universitetet tar gärna hjälp av naturbruksgymnasierna vad gäller rekrytering 
till SLU:s utbildningar. 
 
En fråga handlade om vilka utbildningar det är stor kris för och om det finns det risk för 
neddragningar; att utbildningarna minskas ned eller till och med försvinner? 
Svaret var att det bl.a. handlar om lantmästarutbildningen och om utbildningar inom 
livsmedelsområdet. Även trädgårdsingenjör med odlingsinriktning har få sökande. Den 
skogliga fakulteten har inte tappat så mycket. Det är delvis svårt att få en tydlig bild, bland 
annat med koppling till pandemieffekten. 
 
Förslag som kom upp var att fortsätta arbeta på flera fronter, till exempel genom SLU 
Alumni där SLU kan använda sina gamla studenter för att också sprida budskapet. 
Flera höll med om det förslaget och att det finns ett stort behov av samverkan. 
Erfarenheten visar att många som har gått på SLU gärna ställer upp som ambassadörer. 
Andra kommentarer var att rådgivningsbranschen behöver kompetens inom ekonomi, 
odling m.m., samt att att naturbruksskolorna har ett stort behov av yrkeslärare inom 
många områden, bl.a. maskinteknik, odling och ekonomi. 
 
En annan fråga som togs upp var om de som kommer in på utbildningsprogrammen tar 
examen eller tappar man många längs vägen? Svaret var att det är hög genomströmning 
på de kortare utbildningarna, men sämre på masterprogrammen. Det är också stor 
konkurrens från närliggande större lärosätena som finns vid alla SLU:s campus (t.ex. 
Umeå universitet, Uppsala universitet, Lunds universitet). Det finns en tendens att 
studenter väljer lärosäte efter status och hur känt lärosätet är. Ett exempel är att flera som 
börjar kandidatutbildning i ekonomi vid SLU väljer att efter några terminer söka till 
senare del av ekonomprogrammet vid Uppsala universitet där de sedan tar examen. 
En av deltagarna kommenterade att det finns efterfrågan på fler distansutbildningar vid 
SLU. Karl Lövrie kommenterade att SLU är bra rustade efter pandemin och att 
universitetet har goda möjligheter att genomföra utbildning på distans. 
 
Programstudierektor för Lantmästarprogrammet framförde att SLU gärna samverkar för 
att uppmärksamma fler på möjligheterna med att studera till lantmästare. Hon berättade 
att de har gjort fyra filmer med alumner nyligen, som kommer visas på Youtube inom 
kort. Hon berättade också att Lantmästarprogrammet har en egen pr-grupp med 
studenter som reser runt till bl.a. gymnasieskolor. 
 
En kommentar med koppling till Lantmästarprogrammet var att programmet kan ha 
tappat studenter i samband med övergången från 2-årigt till 3-årigt program, samt att 
många elever på naturbruksprogrammen inte vill läsa vidare utan vill ut och jobba så fort 
som möjligt. På frågan om hur många som går Lantmästarprogrammet som kommer från 
naturbruksgymnasium idag var svaret att det är ungefär hälften, och att det har varit så en 
längre tid. En annan kommentar var att det finns en mycket god arbetsmarknad för 
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lantmästarna, många som går på naturbruksgymnasierna skulle behöva få veta det. 
Slutsatser från diskussionen var bland annat att det är viktigt att kontinuerligt arbeta med 
det livslånga lärandet, att det finns stora möjligheter för individen att utvecklas inom de 
gröna näringarna och att vi behöver hjälpas åt för att vända trenden vad gäller sökande till 
flera av SLU:s program. Gröna näringar står för aktuella frågor och finns med i 
samhällsdebatten på många sätt, och om vi är många som kan få ut informationen från 
t.ex. SLU så kan det ge effekt. 
 
5. Jobba grönts arbete med attraktionskraft – Anna Ross 
Jobba grönt är ett projekt som har pågått sedan 2017, information om vad som pågår 
finns på webben Jobba Grönt - För dig som vill arbeta inom det gröna näringslivet 
(jobbagront.se). Det är en hel del samverkan med SYV, studie- och yrkesvägledare, bland 
annat genom medverkan på event och i sociala medier. Att jobba kontinuerligt och 
långsiktigt mot SYV har gett goda resultat där kännedom och kunskap om gröna näringar 
har ökat mycket. Inom projektet har man bl.a. ringt runt och pratat med alla berörda SYV 
runt om i landet. 
 
Jobba grönt finns i sociala medier, bland annat en satsning som syns på TikTok. Där 
finns en ung målgrupp och många som är på TikTok för att få underhållning, vilket kan 
vara en utmaning när man vill nå ut med information. Anna bedömer att Jobba grönt 
ändå har lyckats bra att nå målgruppen, som i första hand är elever på 
naturbruksgymnasier som kan dela och sprida inläggen vidare. Gröna näringar erbjuder 
framtidsyrken som kan passa många, men det är strategiskt att jobba med de som går 
naturbruk som kan bära budskapet och sprida det vidare med stolthet och engagemang. 
De som redan har valt naturbruk kan vara ambassadörer för att få med dem som är delvis 
intresserade eller nyfikna. Anna berättade också om en tävling som kommer inom kort: 
”Framtidens gröna influencer” – där det kommer vara en utbildning för elever på 
naturbruksgymnasier om hur man når ut i sociala medier. 
 
Kommentarerna från gruppen var positiva och flera tyckte att Jobba grönt ska fortsätta 
med sociala medier som de gör idag; ”För att få fler unga till branschen funkar det inte att 
göra reklam på TV4 för 60 plussare”. 
 
Anna avslutade med att säga att gröna näringar har något unikt som vi kan marknadsföra: 
”Det vi gör är viktigt på riktigt, vi är en del av en elitstyrka”. 
 
6. Övriga frågor och förslag till nästa möte 
a. Information från nätverkskansliet: 
i. Återkoppling utvärderingsenkäten som skickades ut efter Nationella kompetensrådet i september: 
Kompetensrådets möten bidrar till överblick och ger en bra omvärldsbevakning och värdefull dialog. 
Det är ett bra forum för att lösa problem tillsammans. Kansliet fick också förslag på innehåll och 
ämnen för kommande möten, samt om upplägget för mötena. 
 
ii. Den nya analysgruppen Hållbara gröna näringar kommer att ha sitt första möte den 29 november. 
Information kommer på webben och i nyhetsbrev inom kort. 
 
iii. AKIS-gruppens möte den 6 november: Behovet av samordning mellan gymnasium och högre 
utbildning för gröna näringar har lyfts – inspiration från studieresan till Finland. Frågan kommer 
hanteras av den nya analysgruppen Hållbara gröna näringar. 
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iv. Kommande avsnitt av podden Landet handlar om Attraktiva arbetsgivare inom lantbruket. 
Podden publiceras i mitten av januari Läs mer om podden Landet och se vilka tidigare avsnitt som 
finns här: Podden Landet - Landsbygdsnätverket (landsbygdsnatverket.se) 
 
Vi välkomnar också alla att skicka in förslag på ämnen och innehåll till nästa möte, hör av 
er till Maria Elinder (maria.elinder@naturbruk.se) eller Anna Hedberg 
(anna.hedberg@jordbruksverket.se). 
 
7. Nästa möte 
Nästa möte med det Nationella kompetensrådet är (preliminärt) den 4 mars kl. 15-16.30, 
digitalt via Zoom som vanligt. Mer information kommer i Landsbygdsnätverkets kalender 
samt med e-post. 
 
8. Avslutning 
Maria tackade för ett bra möte! 
 
Förda anteckningar 

/Anna Hedberg 
-- 
Inbjudan till webbinarium för inspiration och erfarenhetsutbyte mellan skolorna hösten 2023: 
 
Hur jobbar ni/vi med entreprenörskap och företagsamhet i utbildningen – 
utmaningar och möjligheter?  
 
Välkommen på digitalt kunskaps- och erfarenhetsutbyte den 7/12!  

• Bertil Nilsson från Grans Naturbruksgymnasium presenterar deras arbete med entreprenörskap, utmaningar 
och framgångsfaktorer. 

• Vi utbyter erfarenheter och diskuterar i mindre grupper. 
• Niclas Ekholm från Unga innovatörer introducerar en resursbank för entreprenörskapslärare för utbildning 

såväl som metodutveckling för lärare. 
• Vi diskuterar tillsammans tema för fler webbinarietillfällen efter nyåret – kom gärna med förslag redan nu! 

 
TID: Torsdag 7/12 kl. 15.00 – 15.45 
 
Koppla upp via bifogad Zoom-länk  
https://slu-se.zoom.us/j/67623255678 
Passcode: 123456 
 

Varmt välkomna! Hälsar: 

Maria Elinder, Naturbruksskolornas Förening, maria.elinder@naturbruk.se   

Tel: 0705687318 

Linus Linse, Institutionen för stad och land, SLU Ultuna linus.linse@slu.se  

Tel: 0793342017 

Niclas Ekholm, Unga innovatörer, niclas.ekholm@ungainnovatorer.se   

Tel: 0730-72 70 30  


